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GB-1 4 Aanbiedingsbrief Rechtmatigheidsverantwoording.  De passage is niet duidelijk. Graag een concrete 

toelichting. 
Na twee jaar uitstel is op 27-09-2022 het wetvoorstel in de 1e kamer 
vastgesteld. Waar het wetvoorstel over gaat kunt u hier 
(https://vng.nl/nieuws/update-invoering-rechtmatigheidsverantwoording) in het 
kort lezen. 
In de paragraaf Bedrijfsvoering op bLz. 62 kunt u in het kort lezen wat de stand 
van zaken in Buren is. Op 30 maart 2021 (agendapunt 7.2) stelde u hiervoor de 
kaders vast.

17-10-2022

GB-2 6 Financiële beschouwingen Ambities 2024 en volgende jaren. Er heeft geen vertaling (of indicatie) plaatsgevonden 
voor de ambities voor 2024, 2025 en 2026. Hoe kan dit? Er wordt immers een 
meerjarenbegroting 2023-2026 voorgelegd. 

Zeker zijn er ambities voor 2024 en verder. De vertaling van het coallitieakkoord 
is met name concreet gemaakt voor 2023. Natuurlijk lopen de ambities ook door 
in de komende jaren en komen er ambities bij.  De effecten van het 
coalitieakkoord zijn meerjarig doorgerekend, alleen voor nieuw beleid verwijzen 
we naar de kadernota.

17-10-2022

GB-3 6 Financiële beschouwingen Startnotities. In het coalitieakkoord is een bedrag opgenomen voor het 
opstellen/uitwerken van startnotities. Vanwaar de passage op blz. 6?

In de raadsvergadering van 7 juni 2022 heeft u besloten om in 2022 een extra 
budget van €50.000,- te bestemmen voor het opstellen (van een startnotitie 
over) een integraal sport- en gezondheidsbeleid en het actualiseren van het 
speeltuinenbeleid. In het coalitieakkoord hebben we verder afgesproken dat we 
op diverse beleidsterreinen werken met startnotities, die we in een open 
gesprek tussen gemeenteraad, college en organisatie bespreken. In 2023 komen 
er startnotities op het gebied van circulaire economie, participatie, 
vrijwilligerswerk en kunst en cultuur. Voor de ontwikkeling en het uitvoeren van 
de daaraan verbonden ambities is op voorhand geen extra geld bestemd in de 
begroting 2023.

17-10-2022

GB-4 7 Financiële beschouwingen Graag ontvangen wij een overzicht van de gebouwen waarvoor meerkosten energie 
worden geraamd.

Zie bijlage GB-4.
Het gaat niet alleen om de gebouwen waar meerkosten voor energie op worden 
geraamd. Het contract gaat om Openbare Verlichting (OV), riolering en 
gebouwen. 

17-10-2022

GB-5 7 Financiële beschouwingen Waarom wordt niet ingezet op minder verbruik van energie? Gebouwen: bij de panden loopt het ZBB traject om deze af te stoten en wachten 
we op een besluit van de Raad in het eerste kwartaal van 2023. Bij 2 panden in 
Ommeren en Asch loopt een CPO traject. Voor de gymzalen zijn plannen om 
deze te verduurzamen. Op het moment worden de daken die wij in planning 
hebben staan voor groot onderhoud onderzocht op draagkracht en extra 
isolatie. 
OV: Ons huidige beleid is dat we overgaan op led verlichting als het armatuur 
vervangen wordt bij einde technische levensduur (20 jaar) of bij schade. 
Riolering: Besparing is slechts mogelijk door het volume afvalwater te beperken. 
Want het aanbod moet nu eenmaal verpompt worden. En daar valt niet echt in 
te bezuinigen. Het aanbod is met serieus afkoppelen wel iets te beperken, maar 
niet veel.  
Gemeentehuis: tempaeratuur is reeds verlaagd.

17-10-2022



GB-6 7 Financiële beschouwingen Graag een verheldering over de vermindering BUIG regeling. Uit de circulaires van het 
rijk kunnen wij de genoemde vermindering niet zo snel destilleren. 

De BUIG is de Rijksvergoeding ter compensatie van de kosten van 
bijstandsuitkeringen. Een overschot is vrij besteedbaar. Bij een terkort zal de 
gemeente zelf moeten zoeken naar een oplossing voor dit financiele tekort. 
Buren had de afgelopen jaren steeds een (relatief groot) overschot op de BUIG. 
Namelijk in 2021: overschot van € 743.621. ; in 2020: overschot van € 901.277, 
in 2019: overschot van € 475.030; in 2018: overschot van € € 515.059. Het is niet 
de bedoeling dat gemeenten 'forse winst' maken op bijstandsuitkeringen. Het 
was dus te verwachten dat het Rijk de BUIG uitkering naar beneden zou 
bijstellen. Ondanks de vermindering van de BUIG nu verwachten we dat ook 
over 2023 de BUIG weer ruim voldoende is voor betaling van de 
bijstandsuitkeringen / verwachten we hierop geen tekort. 

17-10-2022

GB-7 8 Financiële beschouwingen Er wordt voortdurend naar het ZBB project verwezen. Een concreet overzicht van de 
maatregelen en de stand van zaken ontbreekt. Graag ontvangen wij dit overzicht. 

Zie bijlage ZBB. 17-10-2022

GB-8 7 en 8 Financiële beschouwingen Er wordt een aanzienlijke formatie-uitbreiding voorgesteld. Wij hebben hierover de 
volgende vragen:
Hoe verhoudt zich dit tot de besluitvorming ZBB waarbij de formatieomvang en de 
spankracht uitvoerig is besproken;

Na het ZBB besluitvormingstraject zijn er diverse ontwikkelingen geweest die 
vragen om een uitbreiding van de formatie (bijvoorbeeld als gevolg van het 
aanbevelingen uit rapport n.a.v. de  hack). Daarnaast bestaan er forse 
knelpunten in de werkorganisatie zeker ook in relatie tot noodzakelijke ambities 
(bijvoorbeeld bij financiën, communicatie, datagestuurd werken en 
duurzaamheid).

17-10-2022

GB-9 7 en 8 Financiële beschouwingen Wat is de onderbouwing voor de tijdelijke uitbreiding bij de staf? Er is geen tijdelijke formatie uitbreiding bij staf. Het betreft een tijdelijke 
investering waarmee we in staat blijven een aantrekkelijke werkgever te zijn. Het 
gaat om activiteiten in het kader van het binden, boeien en behouden van 
mensen.

17-10-2022

GB-10 7 en 8 Financiële beschouwingen Uitbreiding ICT. De rapportage rondom de data hack is niet op bestuurlijk-politiek 
niveau behandeld. Hoe moeten de beoogde formatie-uitbreiding en de verdere 
structurele maatregelen worden gezien in relatie tot de aanbevelingen uit de 
rapportage? Het gaat hier om forse bedragen;

Naar aanleiding van de aanbevelingen uit de hack rapportage hebben we een 
uitgebreide gap analyse uitgevoerd.  Daarnaast worden er hogere eisen gesteld 
als gevolg van snelle veranderingen in de ICT veiligheid in de wereld.  Om up to 
date te blijven, moeten we meer werkzaamheden van technische aard doen. Er 
is meer formatie nodig om op een aanvaardbaar niveau te komen en te blijven. 
De structurele maatregelen (beveiligen systemen en monitoring) moeten de 
gemeente Buren beter beschermen tegen onder andere cyberaanvallen.

17-10-2022

GB-11 7 en 8 Financiële beschouwingen Uitbreiding ICT. De rapportage rondom de data hack is niet op bestuurlijk-politiek 
niveau behandeld. Hoe moeten de beoogde formatie-uitbreiding en de verdere 
structurele maatregelen worden gezien in relatie tot de aanbevelingen uit de 
rapportage?  Het gaat hier om forse bedragen;

17-10-2022

GB-12 7 en 8 Financiële beschouwingen De onderbouwing voor de uitbreiding van de formatie communicatie is mager. 
Verderop in de begroting wordt melding gemaakt van een nieuw beleidsplan 
communicatie. Waarom wordt niet de gebruikelijk weg voorgesteld: eerst nieuw beleid 
vaststellen en dan pas invulling geven hieraan. 

Op dit moment zijn er knelpunten in de bezetting van het team bij 
communicatie. Tot nu toe lossen we dit op met de inzet van externe inhuur, die 
we bekostigen uit de extra rijksmiddelen (Corona en Oekraïne). Daarnaast zetten 
we in op versteviging van de communicatie, gelet op de maatschappelijke 
uitdagingen waar we voor staan en de ambities die we in het coalitieakkoord 
hebben opgesteld. Hiervoor schrijven we eerst het beleidsplan communicatie, 
die aansluit op het waarmaken van onze ambitie. 

17-10-2022



GB-13 9 Financiële beschouwingen Sociaal Domein. Er is meer formatie nodig voor de regionale samenwerking. Het levert 
ongetwijfeld ook wat op. Wat is de opbrengst hiervan. Door deze inzet wordt samenwerking in de regio gerealiseerd. Dat betekent dat 

het m.b.t. zaken als bijvoorbeeld contractbeheer en administratie niet altijd 
nodig is om dit als gemeente afzonderlijk te organiseren. Dit leidt tot een betere 
inzet van personeel in een krappe arbeidsmarkt. Het leidt bovendien tot betere 
dienstverlening aan zorgaanbieders a.g.v. een betere afstemming van de 
bedrijfsvoering van gemeenten (contracten, toegang, administratie). 

17-10-2022

GB-14 11 Begroting in één oogopslag De huidige strategische opgaven zijn niet als zodanig in de begroting terug te vinden. 
Waarom niet?  De Strategische opgaven zijn juist ingevoerd om de raad een doorkijk 
(sateprikker) te geven vwb de te nemen maatregelen. In de leeswijzer van de begroting is een toelichting gegeven over de strategische 

opgaven. In 2023 gaan we – conform afspraak van het nieuwe coalitieakkoord 
gemeente Buren 2022-2026 'Samen voor het Buren van morgen' – de zes 
bestaande strategische opgaven evalueren en een voorstel doen voor nieuwe 
strategische opgaven voor de nieuwe bestuursperiode. Deze worden vervolgens 
verwerkt in de begroting 2024. Voor het begrotingsjaar 2023 betekent dit dat 
alle strategische opgaven direct zijn verwerkt in de programmabegroting 2023

17-10-2022

GB-15 11 Begroting in één oogopslag De raad wordt een startnotitie accommodatiebeleid voorgelegd. Is 2022 nog haalbaar? De startnotitie zal worden geagendeerd voor raadsbehandeling in het eerste 
kwartaal 2023.

17-10-2022

GB-16 12 Leeswijzer Voorgesteld wordt de informatiebehoefte van de raad via de auditcommissie in beeld te 
brengen. Waarom wordt hiervoor gekozen? De fractie vindt dat dit met de voltallige 
raad moet plaatsvinden. 

De auditcommissie speelt een belangrijke rol in de planning en control cyclus. De 
auditcommissie wordt geraadpleegd over dit proces en de gemeenteraad voor 
de inhoud. Het is natuurlijk aan de gemeenteraad zelf als u vindt dat de 
informatievoorziening in beeld gebracht moet worden met de voltallige  raad. 

17-10-2022

GB-17 16 Wonen, werk en recreatie Hier wordt melding gemaakt van een pilot Omgevingsplan. Graag een korte toelichting 
hierop.

De pilot is bedoeld om te oefenen met het omgevingsplan en om als raamwerk 
voor toekomstige omgevingsplannen te dienen. We maken voor het dorp Ingen 
en directe omgeving een omgevingsplan. Dit plan wordt niet vastgesteld. Het is 
een eerste vingeroefening met het omgevingsplan. 

17-10-2022

GB-18 17 Fysieke leefomgeving In de besluitvorming rondom het RES zijn ook tal van aanvullende maatregelen 
genoemd. Wat is de stand van zaken hierbij en waarom worden deze hier niet 
genoemd?

De opzet van de begroting 2023 diende compact en gericht te zijn op de 
(nieuwe) ontwikkelingen voor 2023. Daarom is niet ingegaan op ontwikkelingen 
zoals in deze vraag genoemd. Overigens is het ons helaas ook niet duidelijk op 
welke aanvullende maatregelen hier gedoeld wordt. Daarom stellen wij voor dat 
dit eventueel in een schriftelijke vraag nader toegelicht wordt.

17-10-2022

GB-19 20 Sociaal Domein Preventie 5.2. Wanneer wordt het beleidsplan preventie aan de raad voorgelegd?
Voor preventie wordt jaarlijks € 100.000 beschikbaar gesteld. De besteding van 
deze middelen nemen we op in het jaarlijkse preventieplan. Er is geen sprake 
van een beleidsplan preventie. Het jaarlijkse preventieplan is een uitvoeringsplan 
en daarmee een collegebevoegdheid. In december krijgt u dit plan ter informatie 
toegestuurd.

17-10-2022



GB-20 20 Sociaal Domein 5.3. Wanneer kan de raad de resultaten van het toegezegde dashboard tegemoet zien 
met daarbij de sturingsmogelijkheden voor de raad? De raad heeft bij vaststelling van het programmaplan Transformatie sociaal 

domein in januari 2022 ook een Monitor sociaal domein vastgesteld. Daarmee 
heeft besluitvorming plaatsgevonden over indicatoren. Wij rapporteren reeds op 
een deel van die indicatoren. Voor een aantal indicatoren wordt de registratie en 
monitoring nog georganiseerd. Er komt nu een nieuw dashboard om werkdruk 
bij de backoffice weg te nemen. Dit dashboard wordt in Q4 van 2022 opgeleverd. 
In 2023 gaan we e.e.a. doorontwikkelen en de kwaliteit van de rapportages 
verder verbeteren. De indicatoren als vastgesteld in januari 2022 komen daarin 
terug. 

17-10-2022

GB-21 21 Sociaal Domein Wat willen we? E en F. Het proces is wat verwarrend. Deze onderdelen zijn 
aangekondigd tijdens de beeldvormende bijeenkomst van 11 oktober. In de 
programmabegroting zijn deze al als concrete maatregelen benoemd. Hoe moet nu de 
beeldvormende bijeenkomst worden gezien?

De beeldvormende avond had een informerend karakter m.b.t. de 
huishoudcoach en het schoolmaatschappelijk werk. Daarbij is aangegeven dat de 
besluitvorming over beide punten een collegebevoegdheid is. Verder hebben we 
besluitvorming willen voorbereiden op de nieuwe verordening Wmo/Jeugd. 
E.e.a. was ook bedoeld als inleiding voor de beeldvormende avond op 1 
november. Dan vindt een gesprek plaats over de inkomenstoets en het 
budgetplafond als mogelijke maatregelen. 

17-10-2022

GB-22 32 Lokale Heffingen Lokale heffingen. De Omgevingswet is uitgesteld. Bij het uitstellen van de invoering 
wordt bij het vaststellen van de legesverordening 2023 de huidige verordening onder 
de Wabo (Wet algemene bepalingen omgevingsrecht) inclusief een indexering van 3% 
en wat kleine wijzigingen voorgesteld. Waarom 3 %?

Het voorstel om de tarieven met 3% te verhogen sluit aan op de BBP Index in de 
Meicirculaire van 2023 waarbij het inflatiepercentage is vastgesteld op 3%.

17-10-2022

GB-23 32 Lokale Heffingen Meerdere malen wordt genoemd dat uitstel van de invoering van de Omgevingswet 
leidt tot extra kosten. Graag een technische toelichting hierop. We verwachten dat de extra kosten, die het uitstel van de invoering van de 

Omgevingswet met zich meebrengt, vrij beperkt zullen zijn. Er zullen enige tijd 
extra kosten zijn, omdat we al wel vaste kosten hebben van het DSO, maar er 
nog geen gebruik van maken. Ook is er door de instabiliteit van het DSO extra 
werk om te oefenen en stukken te uploaden. Mogelijk vraagt de invoering van 
de Wet voor een iets langere tijd begeleiding van een externe projectleider en 
ook zullen regionale afstemmingsoverleggen (ODR, regiogemeenten en 
ketenpartners) doorlopen. De meeste voorstellen die belangrijk zijn voor de 
invoering liggen intussen wel klaar.  

17-10-2022

GB-24 34 Lokale Heffingen Verblijfsbelasting. De gemeente kan o.a. een verblijfsbelasting als een 
vermakelijkheidsbelasting invoeren. Eerder is toegezegd om de raad te informeren over 
de actuele mogelijkheden dit gebied. Graag ontvangen wij deze informatie. 

De actualisatie van de belastingnotitie wordt 19 oktober aan de griffie gestuurd. 
Voor vermakelijkhedenretributie geldt: de gemeente kan deze heffing instellen 
voor een vermakelijkheid waarvoor zij veel (infrastructurele) kosten maakt, 
bijvoorbeeld een Efteling. In onze gemeente kent het college eenpretpark of 
bezienswaardigheid van deze omvang niet. Verder onderzoek naar buitensporige 
kosten voor een bezienswaardigheid is nodig.

17-10-2022



GB-25 41 Weerstandsvermogen en risicobeheersingOrganisatieontwikkeling. Hier wordt melding gemaakt nieuw ontwikkelde instrument 
die in 2023 worden ingezet. Welke zijn dit? 

We zijn gestart met strategische personeelsplanning. Hierdoor krijgen we een 
beter beeld van ons kwantitatief en kwalitatief personeelsbestand en kunnen we 
gericht maatregelen nemen op toekomstige wijzigingen , als pensioen, 
generatiepact etc. daarnaast kwalificeren wij onze talenten en stellen we een 
ontwikkel plan samen met hen op om hen te blijven binden en boeien.
Daarnaast starten we met het bepalen van onze speerpunten van het 
strategische personeelsbeleid. Deze speerpunten werken we vervolgens uit tot 
actiepunten. Ook zijn we gestart met een nieuwe manier van werven. Er is een 
wervingsfilmpje gemaakt van de gemeente Buren en een professioneel bureau 
helpt ons met de vacatureteksten. 

17-10-2022

GB-26 43 Weerstandsvermogen en risicobeheersingICT. In de begroting wordt de ene keer melding gemaakt van de uitvoering van een I&A 
plan 2021-2025. De andere keer dat er een nieuw plan in de maak is. Wat is nu de juiste 
lijn?

In principe loopt het I&A plan van 2021-2025. Onderdeel van dit plan is het 
Digitaal Implementatie Team (DIT). Dit jaar is gestart met dit team. Eind van dit 
jaar worden de eerste resultaten van dit team gepresenteerd. Dit kan leiden tot 
een aanpassing/wijziging van het huidige plan. In 2025 wordt een nieuw I&A 
plan opgesteld en aan de gemeenteraad aangeboden.

17-10-2022

GB-27 53 Onderhoud kapitaalgoederen Beheerplan wegen. Toegezegd is dat dit plan aan de raad wordt voorgelegd. Wat is de 
planning hiervan?

Het 'Beheerplan Wegen' is net als de overige beheerplannen onderdeel van het 
IBOR, vastgesteld in mei 2020. In mei 2025 wordt het IBOR met alle 
beheerplannen dus ook het 'Beheerplan Wegen' aan de raad aangeboden. De 
Raad wordt hierbij betrokken.

17-10-2022

GB-28 59 Bedrijfsvoering Wet open overheid. Kan er een beknopt overzicht worden gegeven van de maatregelen 
die zijn genomen om aan deze wet te voldoen?

Het college van b. en w. heeft een wettelijk verplichte contactpersoon 
aangewezen. Dit is gecommuniceerd op onze website. De processen zijn van de 
WOB (Wet Openbaarheid Bestuur) naar de Woo aangepast. Beleidsregels en 
verordeningen werden al voor inwerking treding van de Woo actief openbaar 
gemaakt door onze gemeente. Voor de actieve openbaarmaking van de 11 
informatiecategoriën van de Woo volgt de gemeente Buren het 
implementatieplan dat nog door de VNG wordt opgesteld. Voor het onderdeel 
Informatie op Orde van de Woo is in de begroting een extra formatieplaats 
opgenomen voor een informatieadviseur. 

17-10-2022

GB-29 69 Verbonden partijen Wat betekent het uitstel van de invoering van de Omgevingswet voor de Wet 
kwaliteitsborging? De invoering van de Wet Kwaliteitsborging Bouw (WKB) is gekoppeld aan de 

invoeringsdatum van de Omgevingswet en wordt dus ook uitgesteld. De Wet 
Kwaliteitsborging Bouw regelt het toezicht en controle in de bouw, zodat 
bouwers zich aan de geldende kwaliteitseisen houden. Tot nu toe lag die 
verantwoordelijkheid bij gemeenten, maar die verschuift met de invoering van 
de Wet naar private partijen. Wel zal de gemeente moeten toezien of deze 
partijen hun werk goed doen. Voor de controle kunnen we geen leges meer 
vragen, terwijl we aan de kant van de handhaving nog altijd wel een deel van de 
kosten zullen moeten dragen. Nu de Wet nog niet wordt ingevoerd werken we 
dus door op de oude manier.

17-10-2022

GB-30 80 Ombuigingen (ZBB) Een aantal maatregelen is niet te realiseren of heeft vertraging opgelopen. Graag zien 
wij een meer concrete toelichting op de in de tabel genoemde onderdelen (m.u.v. de 
dubbelboeking sociaal domein).

Zie bijlage ZBB. 17-10-2022



GB-31 Algemeen Financiële beschouwingen - In dit financieel perspectief is rekening gehouden met de 
financiële effecten uit het coalitieakkoord, de motie duurzaamheid, het GVVP en de 
visie recreatie en toerisme. Voor de ambities uit het coalitieakkoord die in gang gezet 
zijn of in gang gezet moeten worden, is dus dekking.Voor de ambities die na 2023 
gepland zijn, is geen tot weinig ruimte in dit perspectief. Dat maken we inzichtelijk als 
nieuw beleid in de Kadernota 2024. In dit perspectief is ook geen rekening gehouden 
met (aanvullende) onderzoekskosten die voortkomen uit de startnotities. Wanneer hier 
behoefte aan is, biedt het saldo van de begroting 2023 ruimte om hiervoor een 
(incidentele stelpost) voor op te nemen in 2023. Kan een indicatie gegeven worden van 
de (aanvullende) onderzoekskosten? Zie ook vraag 2.

Er kan (helaas) nog geen indicatie gegeven worden van de (aanvulliende) 
onderzoekskosten. Dit is volledig afhankelijk van de ambities van de startnotities 
en de door u gemaakte keuzes. 

17-10-2022

GB-32 Algemeen De ZBB maatregel "Begroten van salariskosten op werkelijke inschaling" levert een 
groter financieel voordeel op dan gedacht. Deels wordt dit ook veroorzaakt door 
vacatures die op de helft van de schaal worden begroot. Hoe realistisch is dit, gezien de 
loonontwikkelingen?

Dit is nog steeds realistisch aangezien wij ook een aantal jong professionals
aantrekken. Dit zijn nog vaak starters op de arbeidsmarkt die passen in het begin
van de schaal.  

17-10-2022

GB-33 Algemeen Toelichting belangrijkste financiële ontwikkelingen. Taakmutaties algemene uitkering. 
Het budget dat we via de algemene uitkering ontvangen voor nieuwe of uitbreiding van 
taken, is niet volledig nodig voor de realisatie van die taken. Worden taken wel volledig 
uitgevoerd?

Ja, de taken worden volledig uitgevoerd. 17-10-2022

GB-34 Algemeen Bedrijfsvoering. Ook om de ambities in het coalitieakkoord waar te maken, is een 
versterking nodig van de formatie voor communicatieadviseurs met 1,25 fte voor 
strategisch communicatieadvies. De jaarlijkse kosten hiervoor bedragen maximaal € 
130.000. Bij het team Financiën is onvoldoende structurele ruimte om de kwaliteit van 
de jaarrekening, de voorbereiding en begeleiding van accountantscontroles,  de 
financiële administratie en de financiële informatievoorziening te garanderen. Hiervoor 
is uitbreiding met 1 fte noodzakelijk. De jaarlijkse kosten hiervoor bedragen maximaal € 
110.000. Daarnaast moet de applicatie waarin we de financiële administratie voeren, 
vervangen worden. Voor de aanbesteding in 2023 en de implementatie in 2024 is 
externe expertise noodzakelijk. Waarom ook in 2025 en 2026 een aanvullende post van 
€ 42.000?
(2023: 330-240-90, 2024: 424-240-184, 2025: 282-240-42, 2026: 282-240-42

Deze aanvullende post van € 42.000  is nodig voor een goed applicatiebeheer 
van de financiële systemen, ook na vervanging van het financiële systeem.

17-10-2022

GB-35 22 Algemeen Sociaal domein.  Het aantal Wmo aanvragen blijft stijgen. Dit is een ontwikkeling die de 
laatste jaren gaande is, maar door het ZBB-traject afgeremd zal worden. Om deze 
aanvragen ook daadwerkelijk te kunnen behandelen is extra capaciteit noodzakelijk (1 
fte). Voor het onderdeel Jeugd wordt er meer inspanning verricht door het regionale 
besluit Gelderse Verbeteragenda. De regionale samenwerking betekent dat er 
beleidsmatig meer wordt samengewerkt hetgeen meer uren kost (0,44 fte). Waarom in 
2024 nog 106? De extra capaciteit voor de WMO aanvragen is niet meer noodzakelijk 
na uitvoering van het ZBB traject. Het betreft dus uitsluitend 0,44 FTE voor de regionale 
samenwerking.
2023 144 (1,44 fte)
2024 106 (0,44 fte)

De ZBB opgave voor 2024 voor het Sociaal Domein is flink. Ons streven is nog 
steeds dat wij die financiële opgave gaan halen. Op het gebied van capaciteit 
verwachten wij pas in een later stadium (vanaf 2025) de effecten van de ZBB-
maatregelen te zien. Ook voor de regionale samenwerking en voor de Gelderse 
Verbeteragenda verwachten wij zeker de komende twee jaar extra inzet nodig te 
hebben. De financiële vertaling daarvan is helaas niet goed in de begroting 
verwerkt. Voor beide jaren hebben wij hiervoor € 118.000 geraamd. Wij 
corrigeren dit in de 1e burap.

17-10-2022

GB-36 Algemeen Leeswijzer. U ziet hier alleen de nieuwe doelen voor 2023. De lopende zaken worden 
niet in de begroting opgenomen. Lopende zaken hebben toch ook invloed op de 
begroting?

Zeker hebben lopende zaken invloed op de begroting. De wettelijke taken die de 
gemeente uitvoert, zijn een belangrijk onderdeel van de begroting. Voor de 
beleidsmatige focus is ervoor gekozen de doelen uit het coalitieakkoord specifiek 
hier te laten terugkomen.

17-10-2022



GB-37 Algemeen Beleidsindicatoren. Onderwijs - Het absoluut verzuim per 1000 leerplichtige leerlingen 
ligt in Buren duidelijk hoger dan het landelijk gemiddelde 3, 3 tegenover 2,5 landelijk. 
Wat is hiervan de oorzaak? 

Van absoluut verzuim is sprake als een kind niet staat ingeschreven op een 
school. De absoluut verzuimcijfers over 2020-2021, die zijn geregistreerd door 
Team Leerplicht, wijken af van de cijfers van DUO. Dit komt doordat DUO 
automatisch in- en uitschrijvingen verwerkt. Team Leerplicht heeft 101 dossiers 
behandeld met absoluut verzuim. Daarvan zijn slechts enkele gevallen 
daadwerkelijke verzuimers, waarbij de leerplichtambtenaar acties uitvoert. Het 
aantal thuiszitters is beperkt. Het relatief hoge percentage verzuimers in de 
cijfers van DUO moet daarom genuanceerd worden bekeken. Het verschil is 
mogelijk te verklaren door vertraging of eventuele fouten in het administratieve 
proces.
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GB-38 Algemeen Inflatie, rentestijging en personeelskosten. Hoe realistisch zijn de gehanteerde 
uitgangspunten? De gehanteerde BBP index bijvoorbeeld loopt namelijk sterk achter bij 
de actuele situatie. Dit geldt bijvoorbeeld ook voor rekenrente op investeringen en de 
verwachte 5% stijging op ICT.

De begroting is tot stand gekomen met de informatie die op dat moment 
beschikbaar was.  De door u genoemde ontwikkelingen/risico's zijn ook 
benoemd in de paragraaf weerstandsvermogen. Een aantal ontwikkelingen zijn 
expliciet benoemd en anderen zijn meegenomen in de  tabel risico categorieën. 
We monitoren deze ontwikkelingen goed. 
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GB-39 Algemeen Bij het meerjaren-investeringsplan (MIP) wordt gesproken (punt 2) over Rehabilitatie 
Daver/Ravenswaaysestraat. Waar bevind zich de Ravenswaaysestraat? In het (MIP) staat Ravenswaaysestraat, dit moet zijn de Ravenswaaijse Steeg. 

Deze straat bevindt zich tussen Ravenswaaij en Buren.

17-10-2022

GB-40 Algemeen Er is een bedrag van € 382.000 euro voor achterstallig onderhoud groen gereserveerd. 
Kan al een indicatie worden gegeven van invullingen hiervan?

Zie antwoord bij vraag D66-10.1 17-10-2022

VVD-1.1 16 Wonen, werk en recreatie Wat wordt er met B (Kader 'wat willen we?' precies bedoeld?)  In plaats van de lappendeken van allerlei losse bestemmingsplannen, 
wijzigingsplannen en parapluplannen maken we onder de Omgevingswet één 
omgevingsplan voor het gehele grondgebied van de gemeente. In dit plan 
worden ook een aantal verordeningen voor zover van belang voor de fysieke 
leefomgeving verwerkt, bijvoorbeeld de erfgoedverordening.

17-10-2022

VVD-1.2 16 Wonen, werk en recreatie Gaan we alle bestaande bestemmingsplannen vervangen voor één omgevingsplan? Ja, onder de Omgevingswet komt er uiteindelijk één omgegvingsplan. We gaan 
dit in stappen maken, zowel gebieds- als themagericht. De weg naar het 
omgevingsplan is beschreven in de routekaart. Het eerste deel van het 
omgevingsplan wordt het buitengebied waar we in 2023 mee starten. We 
hebben tot en met 2029 om uiteindelijk tot één omgevingsplan te komen.
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VVD-1.3 16 Wonen, werk en recreatie Staat dat niet haaks op de gevoerde discussies ten tijde van de besluitvorming over de 
omgevingsvisie? 

De Omgevingswet gaat uit van één omgevingsplan voor de gehele gemeente. 
Hierin bestaat geen keuzevrijheid. Het plan wordt wel in delen opgebouwd en zal 
ook steeds op onderdelen gewijzigd worden om nieuwe ontwikkelingen mogelijk 
te maken.
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VVD-1.4 16 Wonen, werk en recreatie Moeten we dit zien als vervanging voor de gebiedsprogramma’s? Nee, de omgevingsvisie wordt uitgewerkt in omgevingsprogramma's. Deze 
vormen een uitwerking en verdieping van het beleid uit de Omgevingsvisie. In 
een omgevingsprogramma staat ook hoe de doelstellingen van het beleid 
gerealiseerd gaan worden. Bijvoorbeeld door regelgeving, 
stimuleringsmaatregelen (subsidies) en concrete projecten. Het omgevingsplan 
is de juridische regeling waar wordt vastgelegd wat in de leefomgeving mogelijk 
is voor bouwen en gebruiken. In het omgevingsplan staat voor welke activiteiten 
een omgevingsvergunning nodig is, een melding volstaat of wanneer activiteit 
zonder vergunning uitgevoerd kunnen worden. 
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VVD-2.1 17 Fysieke leefomgeving Uitvoeringsplan warmte: 4.3.1. Is er al van start gegaan met de uitvoering van deze 
twee projecten? 

Conform het warmteplan zijn we gestart met de twee eerste kernen Lingemeer 
en Maurik. Zeker bij Lingemeer is al een werkgroep van inwoners actief 
betrokken bij de ontwikkeling van een aanpak. In deze begroting wordt echter 
gedoeld op het in 2023 starten met twee nieuwe kernen. Welke dat gaan zijn, 
moet nog bepaald worden. We denken er aan om te peilen in welke kernen 
inwoners wellicht al ideeën hebben en actief betrokken willen zijn. 
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VVD-2.2 17 Fysieke leefomgeving Onder bewoners is er onrust, met name over wie verantwoordelijk is voor de kosten 
van de projecten. Zou ook op dit punt een toelichting kunnen komen?

De landelijke beleidsontwikkeling zet in op 'kosten neutraliteit'.  Dat wil zeggen 
dat de kosten feitelijk niet hoger mogen zijn dan de normale  kosten van de 
huidige voorzieningen. Wel is er nog discussie over de technische uitwerking 
want daarvoor zijn meerdere bedrijfseconomische mogelijkheden. In de 
aanstaande warmtewet zal dit landelijk bepaald worden. Wij begrijpen dat er 
ook landelijke middelen komen voor de eerste verkennende onderzoekskosten 
voor deze projecten. Voor deze eerste kosten is voor de huidge twee Burense 
projecten Lingemeer en Maurik ook een een budget gereserveerd.
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VVD-3 18 Fysieke leefomgeving Uitvoeringsplan klimaatadaptatie: 4.4. Heeft de huidige en de te verwachte 
netwerkcongestie invloed op de meerjarenbegroting van de gemeente?

De verantwoordelijkheid voor het beheer en de ontwikkeling van het 
electriciteitsnetwerk ligt volledig bij de netwerkbeheerders. Daar heeft de 
gemeente geen rol in en ook geen financiële betrokkenheid. Indirect zullen er 
wel 'kosten' zijn. Dan is te denken aan lagere leges en WOZ-inkomsten door 
uitstel of afstel van projecten. Ook zijn er ambtelijke kosten voor het bespreken 
van de problematiek en het verkennen van 'slimme oplossingen' bijvoorbeeld 
met Netwerkbeheerder Liander. 
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VVD-4.1 22 Sociaal Domein Wat kost het, 6.1. Samenkracht en burgerparticipatie: Waar komen deze opbrengsten 
vandaan? 

De opbrengsten op taakveld 6.1 komen uit bijdragen vanuit het Rijk voor opvang 
van Oekraïners en uitvoering van de wet inburgering.
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VVD-4.2 22 Sociaal Domein En hoe komt het dat het bedrag in 2023 substantieel hoger is dan voorgaande en latere 
jaren? 

Dit wordt volledig veroorzaakt door de bijdrage voor opvang van Oekraïners. Het 
Rijk vergoedt deze kosten per dag dat een bed beschikbaar is. 2023 is het enige 
volledige jaar (van 1 januari t/m 31 december) dat we Oekraïners opvangen en 
dus krijgen we hier een hogere bijdrage voor dan in andere jaren. 
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VVD-4.3 22 Sociaal Domein Hetzelfde geldt voor de uitgaven. Waaruit bestaat dit verschil? Dit wordt veroorzaakt door verschillende incidentele lasten. De grootste is de 
opvang van Oekraïners (gelijk aan de opbrengsten, dus in totaal neutraal). 
Daarnaast vallen twee incidentele budgetten uit het coalitieakkoord (opstellen 
kernagenda's en onderzoek eenzaamheid) en een aantal incidentele ZBB 
investeringen in het sociaal domein  onder dit taakveld. 
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VVD-5 24 Sport, cultuur en onderwijs Wat kost het, 5.2. Sportaccommodaties: Waar komt het verschil op de begrotingen van 
2021, 2022 en 2023 vandaan? Kan dat gespecificeerd of uitgelegd worden?

Het verschil wordt veroorzaakt door de exploitatie van sporthal Lignum. 2023 is 
het eerste jaar dat deze geheel in de exploitatie is opgenomen. 
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VVD-6 26 Inwoners, bestuur en veiligheid Wat willen we, 3.8. Welke kernen zijn dat? Vallen hier ook de kernen Kapel-Avezaath, 
Buurmalsen en Lingemeer onder?

Alle kernen van de gemeente Buren worden meegenomen, zo ook Lingemeer. 
De kernen Kapel-Avezaath en Buurmalsen worden gedeeld met andere 
gemeentes. 
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VVD-7 29 Bedrijfsvoering Wat kost het, 0.64. Belastingen overig: Wat is de verklaring voor de forse daling van de 
begrote meerjarige bedragen ten opzichte van de jaarrekening van 2021?

In 2021 werd er nog voor € 1.342.000 aan baten ontvangen voor de 
precariobelasting. Per 1 januari 2022 mogen gemeenten geen precariobelasting 
meer heffen op de netwerken van nutsbedrijven.
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VVD-8 29 Bedrijfsvoering Wat kost het, 0.8. Overige baten lasten: Waarom begroten we wel overige lasten, maar 
geen overige baten?

Het taakveld 0.8 overige baten en lasten gebruiken we alleen voor lasten die we 
niet direct aan een specifiek taakveld kunnen koppelen. In principe worden alle 
baten toegerekend aan een specifiek taakveld en dus niet aan het taakveld 0.8 
overige baten en lasten.

In 2021 werden er wel baten toegerekend aan het taakveld 0.8. Dit had te 
maken met een incidentele meevaller op BTW suppleties over voorgaande jaren.
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VVD-9 30 Bedrijfsvoering Mutaties na kadernota - Frictiekosten ZBB: Begrijp ik het goed, dat er ZBB-doelen zijn 
gehaald door te bezuinigen op formatie (woorden van de wethouder financiën tijdens 
de beeldvormende avond Accommodatie- en vastgoedbeleid) en dat er hier geld wordt 
gevraagd om de formatie weer uit te breiden?

Als gevolg van het ZBB-besluit hebben een aantal medewerkers de gemeente 
Buren verlaten en is vacatureruimte ontstaan. Zolang er nog geen definitief 
besluit is genomen over accommodaties en vastgoed blijft de werkvoorraad in 
stand en inhuur noodzakelijk. De personeelskosten zijn daarmee grotendeels 
omgevormd van structureel naar incidenteel. De kosten van (tijdelijke) inhuur 
zijn hoger dan de kosten van vaste formatie. 
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VVD-10.1 34 Lokale heffingen Verblijfsbelasting: Wat betreft de verblijfsbelasting, onderzoeken we op dit moment of 
het forfait voor vaste staanplaatsen juist is. Is concreet inzichtelijk wat de gevolgen zijn 
wanneer dit onjuist is? 

Het forfait in de toeristenbelasting voor vaste staanplaatsen op campings is in de 
gemeente Buren al 20 jaar oud. De uitkomst van de forfaitaire regeling voor 
vaste standplaatsen mag maar 25% afwijken van het werkelijk aantal 
overnachtingen.  Wanneer het forfait de werkelijkheid niet benadert, kan een 
belastingplichtige bezwaar indienen. Dan gaan we over tot het heffen op basis 
van het werkelijk aantal overnachtingen. Dat zal in de regel hoger liggen dan ons 
forfait van 20 jaar geleden.

17-10-2022

VVD-10.2 34 Lokale heffingen Zo ja, wat zijn deze gevolgen? Wanneer een belastingplichtige bezwaar / beroep indient kan de rechter het 
forfait ongeldig verklaren voor de betreffende aanslag. In een uiterst geval kan 
de rechter de gehele verordening onverbindend verklaren. Heffen op basis van 
die verordening is dan niet meer mogelijk. Een ander gevolg van een te laag 
forfait is dat de ondernemer de toeristenbelasting wel doorberekent aan de 
toerist, maar te weinig per standplaats afdraagt en hierdoor het restant zelf kan 
houden. Wanneer het forfait beter aansluit op de werkelijkheid en naar 
verwachting hoger ligt, kan de raad opnieuw de gewenste eindopbrengst 
bepalen en het tarief daarop aansluiten.
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VVD-10.3 34 Lokale heffingen En, wat is de aanleiding voor dit onderzoek? In het kader van zoekrichtingen naar meer inkomsten voor de gemeente en 
mede gelet op de argumenten genoemd in regel 57 en 58 heeft het college 
hierom gevraagd. We zien ook duidelijk dat de forfaits in de omliggende 
gemeenten hoger liggen.
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VVD-11.1 36 Lokale heffingen Leges: Wat zijn de gevolgen van de invoering van de omgevingswet voor het heffen van 
leges en dus onze legesopbrengsten? 

De invoering van de Omgevingswet is uitgesteld tot 1 juli 2023.  De 
legesopbrengsten bedragen € 1,6 mln. en nemen toe fors toe. Oorzaken die wij 
nu kunnen noemen : 1. De invoering milieuleges is nieuw 2. De ODR hanteert 
hogere kengetallen per product 3. De bouwkosten zijn toegenomen. De 
bouwkosten hanteren wij als grondslag voor de bouwleges 4. We hebben 
integraal de producten van de ODR meer uitgediept 5. Bij ODR en gemeente is 
meer inzicht gekomen op de verhaalbaarheid via de leges 
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VVD-11.2 36 Lokale heffingen Hebben wij als gemeenten alle effecten in beeld? Ja, wij hebben de effecten geheel doorgerekend in het 
kostendekkendheidsmodel op basis van de nieuwe kengetallen, uurtarieven en 
producten. Wij presenteren dit overzicht bij de vaststelling van de nieuwe 
Legesverordening op basis van de Omgevingswet, in mei 2023.
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VVD-12 36 Lokale heffingen Leges: Heeft de invoering van de omgevingswet invloed op de omvang van de ODR? 
Meldingsplicht lijkt minder bewerkelijk dan een vergunningsaanvraag.

Nee, voorlopig verwachten we geen verandering in de omvang van de ODR. De 
Omgevingswet en de Wet kwaliteitsborging bouwen (Wkb) gaan in op 1 juli 
2023. De ODR gaat vooral minder werk verrichten door de Wkb. Objecten in 
gevolgklasse 0 en 1 zijn niet meer vergunningplichtig. Voor de overige aanvragen 
geldt dat  de bouwtechnische toets voortaan wordt verricht door de 
kwaliteitsborger, een private marktpartij. Dit leidt tot minder werk bij de ODR. 
Maar daarvoor komen andere werkzaamheden in de plaats. De ODR moet bij 
iedere aanvraag toetsen of de kwaliteitsborger aan alle eisen voldoet. En de ODR 
blijft eindverantwoordelijk voor het product. Het accent verschuift van de 
bouwtechnische toets naar een regierol. Deze werkzaamheden zijn echter niet 
verhaalbaar via de leges.  De ODR krijgt door de Omgevingswet ook nieuwe 
taken erbij. Dit geldt bijvoorbeeld voor de bodemtaken die nu door de Provincie 
worden gedaan.  Het is belangrijk dat de ODR de veranderingen in producten en 
rollen blijft monitoren qua uren en werkzaamheden. Daar kunnen we in 2024 op 
anticiperen.
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VVD-13.1 80 Ombuigingen (ZBB) Ombuigingen (ZBB): Onlangs zijn we als raad geïnformeerd over de stand van zaken met 
betrekking tot de verkoop van ons vastgoed. Concluderend was dat er naar alle 
waarschijnlijk zal moeten worden afgeweken van het oorspronkelijke ZBB-besluit. Zijn 
de effecten van dit gegeven meegenomen in de begroting? 

Deze effecten zijn nog niet mee genomen in de begroting. Er wordt een voorstel 
voorbereid, waarin vanuit het perspectief van accommodatiebeleid een relatie 
wordt gelegd met de (gevolgen) van de verkoop van ons vastgoed. Op basis van 
dit voorstel en de daarop volgende besluitvorming kunnen de financiële effecten 
nader worden geduid.
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VVD-13.2 80 Ombuigingen (ZBB) Zo nee, waarom niet? Zie antwoord bij vraag VVD-13.2 17-10-2022
VVD-14 80 Ombuigingen (ZBB) Ombuigingen (ZBB): Kan de raad een bredere toelichting krijgen bij de ZBB-maatregelen 

die vertraagd of niet te realiseren zijn?
Zie bijlage ZBB. 17-10-2022

D66-1 96 Geprognoticeerde balans Post Materiële vaste activa loopt op de komende jaren terwijl we onroerend goed gaan 
afstoten. Hoe kan dat?

Het klopt dat we onroerend goed gaan afstoten conform de ZBB-planning. Hier 
houden we rekening mee in de begroting, maar het verdwijnt pas uit de 
materiële vaste activa na daadwerkelijke afstoting. Daarnaast blijven we ook 
investeren. Zo staan er verschillende grotere investeringen gepland voor de 
komende jaren zoals de vervangende huisvesting voor de Kon. Beatrixschool, de 
gymzaal en vervangende huisvesting scholen in Lienden en verschillende 
rehabilitaties van kruisingen en wegen. Hierdoor stijgt de post materiële vaste 
activa.

17-10-2022



D66-2 96 Geprognoticeerde balans Post Materiële vaste activa. Hoe wordt deze post gefinancierd? In de paragraaf financiering (vanaf pagina 54) wordt uiteengezet hoe het 
financieringsbeleid van de gemeente Buren is. Op dit moment is het 
financieringssaldo erg positief, wat betekent dat er meer financiering 
beschikbaar is dan nodig voor de financiering van activa. Door aflossing van 
leningen enerzijds en nieuwe investeringen anderzijds daalt het 
financieringssaldo de komende jaren, totdat het in 2025 negatief wordt. Dit 
betekent dat we vanaf dat moment moeten gaan herfinancieren. Dat kan met 
kortlopende leningen, zolang we binnen de kasgeldlimiet blijven (zie ook p.56), 
maar ook met langlopende leningen.
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D66-3 6 Financiële beschouwingen In het meerjarenperspectief wordt geen rekening gehouden met onderzoekskosten 
voortkomend uit de startnotities. Waarom heeft u hiervoor geen reservering 
opgenomen?

In aanvulling op antwoord GB-3 is er voor de ontwikkeling van startnotities geen
extra budget opgenomen. De reden is dat dit een nieuwe ontwikkeling is en dat
per startnotitie het ambitieniveau kan verschillen. Het is dus ook moeilijk in te
schatten welk budget er nodig is voor een startnotitie. In de onderhandelingen
over het coalitieakkoord is hierover afgesproken dat bij het schrijven van een
startnotitie ook een budgetaanvraag richting de gemeenteraad kan worden
meegenomen. Tenzij het natuurlijk uit de reguliere begroting betaald kan
worden.
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D66-4 6 Financiële beschouwingen Meerjarenperspectief: 2026 wordt nu al ´het ravijnjaar´ genoemd waarin uitkering 
vanuit het gemeentefonds van € 137 per inwoner naar € 47 per inwoner gaat. Dit 
wetende is het dan niet verstandig om daarvoor te reserveren? Besturen is vooruitzien. 
Het structureel resultaat begroting laat in 2026 een forse duikeling zien.

In  de septembercirculaire zijn voor 2026 extra middelen toegekend door het 
Rijk. Zie hiervoor ook de raadsinformatiebrief. Op dit moment vinden we het niet 
nodig om nu al te reserveren voor 2026. 
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D66-5 22 Sociaal Domein Wat kost het, post 6.1. Samenkracht en burgerparticipatie voor 2023 een grote 
verhoging tov 2022 en vervolgens zakt het in 2025 en 2026 weer naar huidige nivo. 
Waarom deze schommeling, waar komt dat geld vandaan en wat doen we ervoor?

Aan de batenkant wordt dit volledig veroorzaakt door de bijdrage voor opvang 
van Oekraïners. Het Rijk vergoedt deze kosten per dag dat een bed beschikbaar 
is. 2023 is het enige volledige jaar (van 1 januari t/m 31 december) dat we 
Oekraïners opvangen en dus krijgen we hier een hogere bijdrage voor dan in 
andere jaren. Aan de lastenkant wordt dit veroorzaakt door verschillende 
incidentele lasten. De grootste is de opvang van Oekraïners (gelijk aan de 
opbrengsten, dus in totaal neutraal). Daarnaast vallen twee incidentele 
budgetten uit het coalitieakkoord (opstellen kernbegroting en onderzoek 
eenzaamheid) en een aantal incidentele ZBB investeringen in het sociaal domein  
onder dit taakveld vallen. 
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D66-6 27 Inwoners, bestuur en veiligheid Wat kost het, post 0.2. Burgerzaken. Begroting meer dan verdubbeld in 2026 t.o.v. 
2023. Waar zit hem dat in? De lasten zijn bv in 2023 2x zo groot als de baten, terwijl het 
100% kostendekkend zou moeten zijn. Waar zitten die verschillen in?

Zowel de baten als lasten nemen toe vanaf 2023. Dat komt omdat we in de 
komende jaren verwachten dat meer inwoners hun rijbewijs, paspoort of 
identiteitskaart komen vervangen. Hierdoor nemen zowel de baten als lasten op 
dit taakveld toe in de jaren 2024, 2025 en 2026.

Het verschil tussen de baten en lasten per kalenderjaar zit vooral in de kosten 
van de verkiezingen en de doorverdeling van de loonkosten op dit taakveld. Het 
is een wettelijke verplichting om de loonkosten van een afdeling door te 
belasten naar de verschillende taakvelden. Het taakveld 0.2 Burgerzaken is 
daardoor bij geen enkele gemeente in evenwicht.

Meer informatie over de kostendekkendheid vindt u in de paragraaf lokale 
heffingen.
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D66-7 29 Bedrijfsvoering Wat kost het, post 0.4. Overhead: groot verschil tussen baten en lasten. Waar uit is 
deze post opgebouwd?

Taakveld 0.4 Overhead is opgebouwd uit de posten personeel, bedrijfsvoering en 
facilitaire zaken, huisvesting, ICT en overig. Gezien de aard van deze posten, zijn 
aanzienlijke baten bij overhead niet logisch. Een financiële onderverdeling van 
deze posten is terug te vinden op pagina 86 van deze begroting. 
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D66-8.1 39 Lokale heffingen Kwijtschelding. Wat zijn uw verwachtingen voor de financiële consequenties 
energiearmoede ondersteuning? 

Wij vonden de vraag niet heel duidelijk en zijn er bij de beantwoording vanuit 
gegaan dat u bedoelt: Heeft de nu toegekende energietoeslag consequenties 
(qua inkomen) om wel of niet in aanmerking te komen voor kwijtschelding?
De energietoeslag is een onbelaste uitkering (een vorm van bijzondere bijstand). 
En onbelaste uitkeringen tellen niet mee als inkomen.
Dus om in aanmerking te komen voor kwijtschelding gemeentelijke belastingen 
is het niet van belang of iemand wel of geen energietoeslag krijgt. 
(Net zoals dat het geval is bij bijvoorbeeld de huurtoeslag via de belastingdienst).
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D66-8.2 39 Lokale heffingen U heeft geen budget hiervoor opgenomen. Waarom niet? Bij het bepalen van de belastingopbrengsten houden we rekening met een 
bepaald percentage oninbaar. Dit is geen afzonderlijk budget. 

17-10-2022

D66-9.1 45 Weerstandsvermogen en risicobeheersingHet NPLG. Waarom schat u hier negatieve financiële gevolgen voor Buren in? Hier verwachten we (nog) niet zozeer financiële gevolgen. Mogelijk gevolg is 
vooralsnog een niet haalbaar woningprogramma.

17-10-2022

D66-9.2 45 Weerstandsvermogen en risicobeheersingIs het al zeker dat dat zo is voor Buren terwijl er heel veel geld in de ´pot´zit (24,3 
miljard)

Dat er nog een ‘pot’ achter de hand is, versterkt onze inschatting dat we nog niet 
van financiële gevolgen uit hoeven te gaan.

17-10-2022

D66-10.1 52 Onderhoud kapitaalgoederen Groen blz 52. er is niets gedaan met het in 2020 beschikbaar gestelde budget voor 
aanpak achterstallig onderhoud. Bij de beantwoording van de technische vraag van GB 
n.a.v. de jaarrekening over dit onderwerp, stelde u dat het onderzoek was afgerond en 
in het najaar 2022 met de uitvoering zou worden gestart. Waarom staat het dan weer 
als ´open´ in deze begroting? 

Vanwege onderbezeting en corona is er geen start gemaakt met de uitvoering 
van dit project. Het project wordt gefaseerd uitgevoerd. In 2022 is hiermee 
gestart. Aankomend plantseizoen (2022/2023) worden de dorpen Lienden, 
Ingen, Kerk Avenzaath en Zoelen aangepakt. Volgend plantseizoen worden weer 
minimaal 4 kernen aangepakt. Doelstelling is om in 2025 het project afgerond te 
hebben.

17-10-2022

D66-10.2 52 Onderhoud kapitaalgoederen Wat is de stand van zaken? Zie bovenstaand antwoord. 17-10-2022
D66-11 78 Grondbeleid Bedrijventerrein Doejenburg II Maurik, parkmanagement. Waarom is daar geen bedrag 

aan gekoppeld?
Er is nu geen bedrag opgenomen voor het parkmanagement omdat mogelijke 
kosten voor beheer niet onder grondbeleid vallen (of daar onderdeel van uit 
maken) en geen onderdeel uitmaken van de grex. Wel kunnen we vermelden dat 
we bezig zijn met een aanvraag voor een subsidie bij de provincie voor een 
advies over het inrichten van het parkmanagement en de mogelijke financiële en 
organisatorische scenario’s in relatie tot de (financiële) rol van de gemeente. 

17-10-2022

D66-12 97 Meerjaren investeringsplan (MIP)Post opgevoerd voor faciliteren digitaal werken en vervangen werkplekken. Is het niet 
beter besluiten hierover uit te stellen tot er een besluit is genomen over de toekomst 
van het gemeentehuis?

Dit betreft het vervangen van de laptops en de kantoor automatiserins omgeving 
en staat los van de toekomst van het gemeentehuis.

17-10-2022

CDA-1 7 Financiële beschouwingen Salaris 2024 is lager dan 2023 en 2025. Waarom is dit bedrag in 2024 lager? De bedragen die hier worden getoond zijn voordelen op de totale salarissen. In 
2023 en 2024 hebben we enkele tijdelijke functies die tot kosten leiden en 
ervoor zorgen dat het voordeel in deze jaren lager is dan 2025.

17-10-2022



CDA-2 50 Onderhoud kapitaalgoederen Begraafplaatsen. Klopt het dat een grafrecht voor onbepaalde tijd, wordt omgezet in 
bepaalde tijd als het lichaam van een overledene daar wordt bij begraven?

Dit klopt, alleen in het geval dat het graf vol is. Om dan het graf opnieuw in 
gebruik te kunnen nemen, wordt het graf geschut op voorwaarde dat het 
grafrecht voor onbepaalde tijd wordt beeindigd. Bij de nieuwe begraving wordt 
opnieuw grafrecht verleend voor bepaalde tijd.

17-10-2022

CDA-3 52 Onderhoud kapitaalgoederen Openbare verlichting: in 2022 is de achterstand in onderhoud bijgewerkt. Is het 
resterende bedrag voldoende om het onderhoud op peil te houden?

In 2022 is de achterstand voor het vervangen van de masten en armaturen 
afgerond. Dit is een ander budget dan voor onderhoud. Het budget voor 
onderhoud is voldoende voor deze beheersperiode.

17-10-2022

CDA-4 53 Onderhoud kapitaalgoederen Rioolbeheer: Het geld dat hiermee gemoeid is, is puur voor onderhoud. Wordt er ook 
rekening gehouden met het mogelijk vergroten van de capaciteit van het waterafvoer 
door deze riolering?

Bij vervangingen is beperkt ruimte voor vergroten van riolen. Het beleid is om 
hemelwater zoveel mogelijk bovengronds af te voeren naar het 
oppervlaktewatersysteem. Grootschalige rioolvergroting past daar maar beperkt 
bij. 
Verbetermaatregelen zijn met name opgenomen in de voorziening voor 
klimaatadaptieve maatregelen. 

17-10-2022

CDA-5 104 Subsidies Subsidieplafonds: als ik het juist interpreteer, is dit plafond het maximaal bedrag dat 
uitgegeven kan worden in 2023? Waar komen deze bedragen vandaan? Voor 
bibliotheken is bijvoorbeeld een veel hoger bedrag weergegeven dan de noemer 
opgroeien in armoede……

Het gaat inderdaad om een maximaal bedrag dat toegekend kan worden. Deze 
bedragen zijn gebaseerd op de subsidiebedragen die eerder per onderwerp 
beschikbaar werden gesteld. Het budget voor de bibliotheek volgt uit een 
raadsbesluit. Opgroeien in armoede betreft een bedrag dat de afgelopen jaren 
beschikbaar is gesteld voor onderdelen van het minimabeleid. Omdat het enkel 
gaat om subsidies betreft het niet een totaal overzicht van beschikbare 
budgetten voor bijvoorbeeld armoedebeleid. 

17-10-2022

CDA-6 Algemeen In algemene zin: de prijsstijgingen in het algemeen zijn niet groot. Er wordt hier en daar 
aangegeven dat er rekening gehouden wordt met een inflatie van 3%. Is hierin ook 
rekening gehouden met de huidige inflaties? Worden bijvoorbeeld de salarissen ook 
geïndexeerd?

We zijn uitgegaan van de vastgestelde percentages bij de kadernota. In de 
risicoparagraaf hebben we wel rekening gehouden met de genoemde risico’s. 
We zijn uitgegaan van 4% CAO ontwikkelingen in de begroting 2023. Een en 
ander is bepaald bij de kadernota 2023.

17-10-2022

PCG-1 103 Subsidies Bij de begrotingsbehandeling 2022 is er een amendement dat de molens in onze 
gemeente jaarlijks € 1500 zouden krijgen voor onderhoud. Waar kunnen we zien of dat 
dit is meegenomen in de begroting?
Het staat niet op pagina 103.

Binnen het taakveld 5.5 Cultureel erfgoed is budget opgehoogd met € 7.500. Het 
is begroot onder de kostensoort ‘overige goederen en diensten’ en niet onder de 
kostensoort ‘subsidies’. Omdat het niet onder de kostensoort ‘subsidies’ is 
begroot komt dit bedrag niet terug op pagina 103 van de begroting. 

3-11-2022

GB-41 NVT NVT Verkiezingen. De op handen zijnde structurele vernieuwingen in de Verkiezingsagenda 
2030 vragen op korte en langere termijn belangrijke aanpassingen in de werkprocessen 
van gemeenten. De Wet nieuwe procedure vaststelling verkiezingsuitslagen zal bij de 
verkiezingen in maart 2023 voor het eerst van kracht zijn. 
Is hiermee rekening gehouden in de begroting?

In de begroting is hiermee nog geen rekening gehouden. Op het moment van 
aanlevering van de cijfers voor de begroting was de inwerkingtreding van deze 
wijziging van de Kieswet nog niet bekend. De gemeenten ontvangen voor 
uitvoering van deze wijziging wel een vergoeding. Het Rijk heeft hiervoor 3.3 
mln. euro beschikbaar gesteld. De verdeling hiervan zal in december 2022 pas 
bekend worden gemaakt.

3-11-2022

GB-42 NVT NVT ICT. Er zijn diverse ICT projecten die opgestart worden vanuit de overheid. Te denken 
valt aan Single Digital Gateway (SDG), Informatiepunten Digitale overheid (IDO),  
Omnichannel, digitale toegankelijkheid, Generieke digitale infrastructuur, Geo -
informatie en Geo-basisregistraties. 
Is hiermee rekening gehouden in de begroting?

Ja, hier is rekening mee gehouden. Binnen het budget voor het uitvoeringsplan 
informatiebeleid 2021 – 2025 is hier rekening mee gehouden voor zover de 
uitvoeringsplannen vanuit de rijksoverheid en Europa op dit moment concreet  
zijn. Op het gebied van de Single Digital Gateway en de Omnichannel MijnZaken 
(Track & Trace) participeren we inmiddels volop met het Burense project DIT-
Proof waarin we werken aan de Digitale Informatie Transitie binnen onze 
gemeente.  

3-11-2022



GB-43 NVT NVT Reisdocumenten. De beoogde verbeteringen voor het aanvraag- en uitgifteproces van 
reisdocumenten, zullen impact hebben op de huidige gemeentelijke taken, processen 
en informatievoorziening hierin. 
Is hiermee rekening gehouden in de begroting?

Het is nog onduidelijk wanneer en wat precies de beoogde verbeteringen voor 
het aanvraag- en uitgifteproces van reisdocumenten gaan worden. Ook is niet 
duidelijk of de hiermee gepaard gaande kosten door de gemeente of het Rijk 
betaald moeten worden. Dit is de reden dat in de begroting hiermee geen 
rekening is gehouden.

3-11-2022

GB-44 NVT NVT Aanpak criminaliteit. Hiervoor worden door de overheid extra middelen beschikbaar 
gesteld. Het is belangrijk dat de extra middelen een verschil gaan maken voor de 
uitvoeringskracht van de betreffende gemeente en de partners waarmee zij 
samenwerken. Of dit lukt moet nog blijken, aangezien de uitvoeringskracht over de 
gehele linie onder druk staat.
Is hiermee rekening gehouden in de begroting?

Het kabinet versterkt de aanpak van het voorkomen van jeugdcriminaliteit. De 
komende jaren maakt minister Weerwind voor Rechtsbescherming hiervoor 
extra geld vrij oplopend naar een bedrag van 61 miljoen euro structureel per 
jaar. Dit komt bovenop de 82 miljoen euro die minister Yezilgöz-Zegerius van 
Justitie en Veiligheid eerder bekend maakte jaarlijks te investeren in wijken waar 
risico's voor jongeren het grootst zijn dat ze worden geronseld door 
(drugs)criminelen. Alles bij elkaar wordt straks vanaf 2025 143 miljoen euro per 
jaar uitgetrokken voor maatregelen om te voorkomen dat kinderen, jongeren en 
jongvolwassenen in aanraking komen met criminaliteit of daarin doorgroeien. 
Zoals hierboven beschreven komt er landelijk extra geld beschikbaar. Indien dat 
tot gevolg heeft dat vanuit de verschillende pilots geld rechtstreeks aan onze 
gemeente wordt toegekend wordt de begroting hierop aangepast. Indien dat tot 
gevolg heeft dat vanuit de verschillende pilots geld rechtstreeks aan de 
gemeente wordt toegekend wordt de begroting hierop aangepast. Het is nog 
onbekend hoe de financiële middelen verdeeld zullen worden. 

3-11-2022

GB-46 NVT NVT Energiearmoede: Veel inwoners zijn bezorgd over hun energierekening. De afgelopen 
maanden zijn de energieprijzen zeer sterk gestegen en naar verwachting blijft dat 
voorlopig nog zo. Dit raakt veel huishoudens hard in de portemonnee. Dit wordt nog 
een keer versterkt door de ongekende inflatie die dit alles teweeg heeft gebracht.

Vorige raadsvergadering is een motie over dit onderwerp aangehouden. Hierbij is wel 
door de raad de afspraak gemaakt om gezamenlijk (met alle partijen) te onderzoeken 
wat en hoe de gemeente hierbij haar rol kan invullen en ook daadwerkelijk oppakt. 

Wij ontvangen graag op korte termijn een overzicht van de geldstromen, de regelingen 
en de (gemeentelijke) uitvoering voor de bestrijding van energiearmoede en het 
verduurzamen van de woningen in Buren. Het gaat dan niet alleen over de eenmalige 
verlaging van de energiebelasting in 2022, en de rechtstreekse tegemoetkoming van 
800/500 euro voor huishoudens met een laag inkomen, maar ook over de specifieke 
uitkering (SPUK) aanpak energiearmoede aan de gemeente en de Regeling Reductie 
Energiegebruik Woningen (RRE-W).

Ook horen wij graag welke gelden überhaupt zijn gereserveerd voor de bestrijding van 
de energie/armoede problematiek.

We zijn bezig met een memo over dit onderwerp. We verwachten dat deze 
memo eind november gereed is. We nemen hierin ook een compleet overzicht 
op van de geldstromen, de regelingen en de (gemeentelijke) uitvoering voor 
zowel de bestrijding van energiearmoede als het verduurzamen van de 
woningen in Buren. 

3-11-2022



GB-47 82 Financiële Uitgangspunten Financiën. De nazomer van 2022 is gestart met een inflatiepercentage van 12%. Niet 
eerder was de inflatie zo hoog. De belangrijkste component is de hoge prijs voor 
energie. Het zijn enorme prijsstijgingen die al onze inwoners, ondernemers en het 
maatschappelijk middenveld raken. Zeker is dat we als gemeente ook te maken krijgen 
met loon- en prijsstijgingen die (fors) hoger zijn dan waar we procentueel in de 
Kadernota 2023 mee hebben gerekend (3 %?) en die nu zijn opgenomen in deze 
Programmabegroting. In hoeverre we hiervoor straks door het Rijk gecompenseerd 
worden?

Bij het opmaken van de begroting is rekening gehouden met verschillende 
inflatiepercentages voor 2023. Deze zijn te vinden op pagina 82 en varieert van 
3% tot 5%. Uiteraard zien wij dat het daadwerkelijke inflatiepercentage de 
afgelopen periode hoger is dan dat, met name voor energie. De energielasten 
voor de gemeente zijn echter al vastgelegd voor 2023 aan de hand van een 
nieuw contract. Hier lopen we dus geen risico. Ook is er bij de berekening van 
het weerstandsvermogen rekening gehouden met inflatierisico en is een bedrag 
van € 375.000 daar opgenomen. Hiermee hebben we de belangrijkste risico’s 
afgedekt. 

Voor de toekomst blijft het uiteraard onzeker in welke mate we gecompenseerd 
zullen worden voor blijvende hoge prijzen na 2023. Omdat we met constante 
prijzen werken, indexeren we niet voor 2024 en verder. Het Rijk past altijd loon- 
en prijsindexaties toe op de algemene uitkering, maar in verband met het 
nieuwe verrekensystematiek en een mogelijke recessie is het uiteraard de vraag 
of dit voldoende zal zijn. Daarom lijkt het ons ook verstandig om een solide 
financiële positie aan te houden, zoals we doen met deze begroting.

3-11-2022

PCG-2 NVT NVT Achtergrond: In de Nieuwsuur uitzending van woensdag 19 oktober jl. werd de 
kwetsbaarheid van gemeenten besproken als het gaat om informatieveiligheid. Ook 
onze eigen gemeentesecretaris kwam hier aan het woord. In deze uitzending werd door 
de burgemeester van Nieuwegein (namens de VNG) aangegeven dat er een resolutie 
informatieveiligheid is aangenomen door de gezamenlijke gemeenten dat er minimaal 
10% van het ICT-budget zou moeten worden besteed aan informatieveiligheid. In de 
begroting hebben wij het ICT-budget niet kunnen terugvinden.

Kunt u aangeven wat specifiek het ICT-budget per jaar is en wat het totale begrootte 
bedrag per jaar is voor informatieveiligheid voor de jaren 2023-2026?

Het begrote bedrag voor de maatregelen is € 180.000 structurele kosten voor 
monitoring (zie ook PCG-4), daarnaast voor 2023 eenmalig €200.000. Dit zijn de 
aanvullende kosten voor informatiebeveiliging. Deze komen boven op het 
budget. Binnen het budget ICT is geen specifieke kostenplaats voor 
informatieveiligheid aangemaakt en is daarnaast is verweven met de totale ICT 
begroting en daardoor niet direct kwantificeerbaar. De kosten voor 
Informatieveiligheid bedragen in ieder geval ruim meer dan 10% van de totale 
ICT begroting.

3-11-2022



PCG-3 NVT NVT Achtergrond: Zowel in de beantwoording van de schriftelijke vragen van de PCG in 
januari 2021 als in de toelichting op de hack in april 2022 wordt steeds aangegeven dat 
de gemeente bij de beveiliging “de richtlijnen van de Baseline Informatiebeveiliging 
Overheid (BIO)” worden gevolgd. De gemeenteraad is nooit geïnformeerd over 
tekortkomingen met betrekking tot deze norm. Ook tijdens de hack is altijd 
volgehouden dat dit “iedere gemeente” had kunnen overkomen. Nu blijkt toch uit de 
begroting dat er:
• Er hoge kosten zijn gemaakt om kwetsbare systemen goed dicht te zetten;
• Er uitbreiding nodig is voor systeembeheer, monitoring en toepassing van extra 
beveiligingsmaatregelen;
• Er blijvend mankracht nodig is om systemen in de toekomst beter te beveiligen en 
hiervoor het ICT-team moet worden uitgebreid met 1FTE.

Vragen:
- Hoe moeten wij de eerdere verklaringen dat de gemeente altijd in control is geweest 
zien met de punten die nu in de begroting worden genoemd?
- Is er een planning en control overzicht aanwezig waaruit blijkt welke maatregelen 
wanneer nog genomen moeten worden om risico’s op informatieveiligheid weg te 
nemen / te mitigeren?
  

De Informatiebeveiliging van de gemeente Buren is ingericht volgens de 
richtlijnen van de BIO (Baseline Informatiebeveiliging Overheid). Middels de 
ENSIA Eenduidige Normatiek Single Information Audit) wordt hierover jaarlijks 
verantwoording afgelegd aan het gemeentebestuur. Ook zijn op reguliere basis 
Pentesten uitgevoerd. De gemeente Buren heeft zich destijds aangemeld voor 
een landelijke aanbestedingstraject (programma VNG- GGI Veilig). GGI veilig was 
een veelomvattend project om de digitale weerbaarheid van gemeenten te 
vergroten en de ICT-infrastructuur veiliger te maken. Helaas heeft de beoogde 
leverancier de realisatie niet waar kunnen maken en waren wij zoals uit het 
onderzoeksrapport is gebleken ondanks alle getroffen maatregelen kwetsbaar 
op dit punt. Als wij VNG- GGI Veilig hadden kunnen implementeren was dit 
wellicht anders geweest. Wat opgemerkt moet worden is dat 100% veilig helaas 
niet bestaat. Het dreigingsrisico en het aantal geslaagde hacks is hiernaast fors 
toegenomen. Het gevraagde budget is dan ook bedoeld om de gemeente Buren 
zo optimaal mogelijk en toekomstbestendig te beveiligen en te beschermen. Er is 
een gedetailleerd overzicht van maatregelen opgesteld door Hunt & Hackett (het 
onderzoeksbureau dat de hack heeft geanalyseerd) welke prioriteitsgewijs 
worden doorgevoerd. Momenteel maken we al gebruik van geavanceerde 
monitoring en zijn al een aantal ingrijpende beveiligingsmaatregelen 
doorgevoerd. 

3-11-2022

PCG-4 NVT NVT Achtergrond: ICT-dienstverlener Centric is een belangrijke dienstverlener voor 
gemeenten. Nu blijkt uit het nieuws dat al sinds enige tijd spanningen en onrust zijn 
binnen de organisatie van Centric. Zelfs zo erg dat Openbaar Ministerie Centric voor de 
rechter heeft gedaagd vanwege de bestuurlijke crisis. We zijn benieuwd of Gemeente 
Buren gebruik maakt van diensten van Centric en welke mogelijke risico’s we hiermee 
lopen en of hiermee rekening is gehouden met het opstellen van de 
programmabegroting.
 
Vragen:
Wordt er binnen de gemeente Buren gebruik gemaakt van diensten, geleverd en/of 
onderhouden door Centric?

Zo ja:
-Welke risico’s loopt de gemeente Buren bij een eventuele “implosie” van Centric?
-Welk effect heeft dit op de (digitale) dienstverlening naar onze inwoners?
-Zijn er al uitwijkscenario’s opgesteld in geval dat bovengenoemd scenario zich 
voltrekt? En in hoeverre is hier rekening mee gehouden in de programmabegroting?

De gemeente Buren maakt geen gebruik van de diensten van Centric en is dat, 
onder andere om de hier beschreven reden ook niet van plan. 

3-11-2022



PCG-5 NVT NVT Aangezien niet alle maatregelen welke Hunt & Hackett heeft geadviseerd, tegelijk 
doorgevoerd kunnen worden, zijn de risico's dan wel voldoende afgedicht in de 
programmabegroting zolang deze maatregelen niet zijn doorgevoerd?

Op dit moment zijn de toegangsmogelijkheden tot de ICT omgeving van de 
gemeente Buren zodanig beperkt dat deze alléén vanuit Nederland en door 
middel van 2-factor authenticatie bereikbaar zijn. Daarnaast worden alle 
systemen van de gemeente Buren 24/7 gemonitord door Hunt & Hackett door 
middel van een MDR dienst (Managed Detection and Response). In geval van 
een hoog risico geclassificeerde verdachte activiteit neemt Hunt & Hackett direct 
actie, daarnaast krijgt het team ICT een melding, en gaan zij ook direct aan de 
slag. Hiermee hebben we op dit moment voldoende zicht en grip op de risico’s 
tot de implementatie van alle aanvullende maatregelen is afgerond.

Een aanval zoals deze recent heeft plaatsgevonden is op basis van de huidige 
maatregelen niet langer mogelijk. De maatregelen die wij verder gaan 
implementeren voortkomend uit o.a. de GAP analyse moeten gezien worden als 
voorzorgsmaatregelen om feitelijke veiligheid te realiseren tegen eventuele 
toekomstige, andersoortige aanvallen binnen het gehele dreigingslandschap met 
de daarbij gepaard gaande kosten.

4-11-2022

PCG-6 NVT NVT Worden de BIO-audits uitgevoerd door een externe onafhankelijke partij? En zijn hier 
(bestuurlijke) rapportages van waarin o.a. aandacht is voor de afwijkingen en de 
(financiële) risico's die dit met zich meebrengt?

De BIO-audit is geen bestaande audit maar vormt een onderdeel van de externe 
jaarlijkse Ensia audit, waarin naast de DigiD en het Suwinet ook de BIO indirect 
wordt getoetst. De Ensia verklaring wordt jaarlijks door het college aan de raad 
aangeboden. Hiernaast vormt deze verklaring een vast onderdeel van de P&C 
cyclus.

4-11-2022


